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Tilstede i sentralstyremøte: Lars-Petter Helgestad, Siri Engen, Helene 
Kleppestø (kun lørdag), Kari-Anne Ribsskog, Oda M. Øverhaug (kun lørdag),  
Ida Brustad Stokke, Dan-Raoul Miranda  
Forfall: Maarten Andersen, Espen Urkegjerde, Marianne Tofte, Solfrid Vige, ikke 
hørt noe fra Birgitte Aubell 
Tilstede fra sekretariatet: Mari-Kristine Morberg (referent) 
 
18/09 Innkalling og saksliste 
Innkalling og saksliste ble godkjent.  
 
19/09 Referat fra forrige møte 
Oda spør hvorvidt det er nødvendig å sende ut referatet på papir. Lars-Petter 
mener det endelig resultatet, bør sendes på papir, i tilfelle kommentarer. 
Referatet ble deretter godkjent. 
 
20/09 Orienteringer 
a. Medlemsutvikling:  
Det tar lang tid fra folk melder seg inn til de får giro. Helene kjenner til flere fra 
Haugalandet som ikke har fått giro. Det stilles spørsmål til hvorvidt det er mulig 
å sende ut på e-post for at det skal gå raskere. Sentralstyret skal se nærmere på 
skjema for internettinnmelding og hvorvidt det kan forbedres, for eksempel ved 
å legge ved betalingsinfo i e-post. Det ble videre påpekt at det er forvirrende 
med en faktura fra HEF, hvor det ikke står hva man skal innbetale. Er det mulig 
å kutte ut dette? Det ble foreslått å legge ved en årsmelding med bilder til 
kontingentkravet, slik at man får en oversikt over hva som skjer i Humanistisk 
Ungdom i løpet av året. 
 
Mari-Kristine orienterte fra møtet med Fordelingsutvalget. 
 
Styret diskuterte oppdatering av Humanistisk Ungdoms brosjyre. Humanisme er 
et vanskelig tema å beskrive med få ord. Dan-Raoul foreslår direkte linker inn til 
nettsidene fra overskriftene i brosjyren. Styret synes dette er en svært god ide, 
men det blir vanskelig å gjennomføre nå. Bør vurderes ved neste oppdatering. 
Brosjyrene sendes ut til kursledere på konfirmasjon og lederne må dele ut 
brosjyrene.  



Nettsidene våre generelt bør oppdateres. Dan-Raoul foreslår å sende ut e-post 
om utdaterte sider til lokallagene. Regionskontaktene har ansvar for å følge opp 
dette. Det settes inn i sentralstyrets årsplan som legges ut på google.dox og som 
alle må følge med på og oppdatere når de har utført sine oppgaver 
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b. Styrets runde 
 
Oda: har skrevet leserbrev til Utdanning. Skrevet nettside om Darwin. Fulgt opp 
Helene og Dan-Raoul i forhold til vårseminaret Cogito Ergo Sum. AU-møter, 
sakspapirer til landsmøtet. HU i PAP på årsmøtet i Oslo. Jobbet mye med 
lokallagsting og vanlig økonomiarbeid. 
 
Dan-Raoul: Har jobbet mye med Cogito. Program, hytte, deltakere. Ikke noe 
regionsarbeid.  
 
Helene: Cogito, konfirmasjon.  Årsmøte. 6 stykker i styret. 3 nye. Ny nestleder.  
 
Kari-Anne: Årsmøtet på Gjøvik. Årsmøtet Hamar. Konfirmanter.  
 
Ida: Vært syk. Snakka mye med Grimstad. Går dårlig. Vet ikke hva som skjer 
med lokallaget. Foreslår å snakke med lokallagsledere for å minne om mulighet 
til å sitte i fylkesstyrer i HEF.  
 
Siri: AU-møter, noen sommerleirmøter, direktemedlemsvalg på nettsider, lagd 
postkort og annonse til Fritanke, samt flere andre småting. Årsmøte i fylkeslaget 
i Oppland i går. Fylkeslaget støtter HU. Landsmøteforberedelser.  
 
Lars-Petter: Jobba med HU-brosjyre. Diverse landsmøteforberedelser. Møte 
med Kristin og Inger-Johanne. Samarbeidsmøte med Kristin og Rolv. Intervjua 
og ansatt sommerleirsjef. Sentralstyremøteforberedelser. Diverse.  
 
Maarten: Vært i Tromsø på lokallagsårsmøte. Hjulpet til med oppstart Vadsø. 
Prøver å holde kontakt med Ålesund. Ikke hørt noe fra Harstad. Spredd 
informasjon om direktevalg for nord. Sparka i gang årsmøte i Bergen.  
 
Espen: Pusha mye på fylkesstyret for å få HU i PAP.  
 
 
c. Sekretariatet:  
Det samme som AU. Har søkt om støtte fra fordelingsutvalget og hatt møte med 
dem. 
 
 
d. Lagenes runde:  
 
Vadsø: Virker som en fin gjeng. Engasjert leder. Har planlagt flere aktiviteter. 
Gul. 
 
Tromsø: Fikk avholdt årsmøte, med mer styredyktig styre. Nye medlemmer. 
Forsøkt å løse bankproblemer. Gul. 
 
Ålesund: Ikke lykkes med kontakt. Rød.  
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Levanger: Avholdt årsmøtet. Trodde kanskje det kom to. Ikke noe interesse. 
Leder ønsker å legge ned. Rød. 
 
Trondheim: Har avholdt årsmøte. Valgt ny leder. Rød. 
 
Bergen: Skal avholde årsmøte. Snakk om å starte ungdomsgruppe i Bergen. Det 
er håp! Rød. 
 
Haugalandet: Har hatt årsmøte. Espen er flink til å ringe. Har kontakt med 
konfirmanter. Blå. 
 
Stavanger: Hadde et vellykka årsmøte med 6 stykker. Valgt ny leder og 
nestleder. Filmkveld. Maren er valgt leder. Nico er nestleder. Ta kontakt 
Espen/LP. Gul. 
 
Sandnes: Har hatt årsmøte, protokoll blitt borte. Samme styret, men noen 
omrokkeringer. Et nytt medlem til Cogito. Alle fra Sandnes på Kick-Off er 
konfirmasjonsledere. Planlegger obligatorisk avslutningsfest for konfirmantene. 
Går veldig bra. Blå. 
 
Jæren: har avholdt årsmøte, planlegger styremøte. Vanskelig med aktivitet, 
siden flere går i 3. klasse. Håper på nye yngre krefter. Gul. 
 
Kristiansand: Årsmøte, Ida leder. Nina, nestleder. Lurer på hva de skal bruke 
lokallagspengene til? Et styremøte, DELTA-kveld, aktivitet hver første tirsdag i 
måneden. Fått med noen på sommerleir. Besøke konfirmanter i Kristiansand. 
Blå.  
 
Grimstad: Veldig rød. Solfrid tar kontakt.  
 
Vestfold: Det ser ut som om det går bra med Vestfold. Gul. 
 
Eiker: Uvisst. Fortsatt rødt. 
 
Oslo: Bowling og pizzakveld. Flere konfirmanter kom. 12 stykker totalt. Teater: 
16 stykker. Kom noen nye. Stor suksess. Curling i morgen. Kino 24. mars. Har 
vært rundt hos svært mange konfirmantgrupper. Har søkt penger fra Oslo 
fylkeslag. Hyttetur i mai, sammen med Østfold. Invitere lokallag i nærheten. Tre 
fra Oslo var på fylkesmøtet. Tenker at flere fra HU kommer på HEF landsmøtet. 
Blå. 
 
Østfold: Har hatt årsmøte. Skal på Megazone og arrangere hyttetur med Oslo. 
Gul. 
 
Hamar: Engasjerte. Har muligens avholdt årsmøte. Planlegger ulike aktiviteter. 
Bør åpne facebookgruppa si. Gul. 
 
Gjøvik: Årsmøte, fire tilstede, inkludert Kari-Anne. Hadde planer om ulike 
aktiviteter. Gul. 
 
Regionskontaktene må jobbe bedre. Det er viktig å følge opp lag.  



Mari-Kristine lager liste over hvilke lokallag som mangler innsendt 
årsmøteprotokoll til mandag og regionskontaktene tar kontakt med sine lag. Alle 
rapportene må inn før fredag.  
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Direktemedlemsvalget kan gjøres bedre ved å skrive et kort brev til 
direktemedlemmene, med 1-2-3 oppskrift. Interesserte kan deretter gå inn på 
sidene hvor informasjon ligger på forsida. 
  
Lokallagsgrenser – fungerer disse? 
 
Det ble etterlyst en oversikt over hvem som melder seg inn og hvem som melder 
seg ut. Mari-Kristine skal undersøke mulighetene for dette.  
 
Sentralstyret bør diskutere når et lag faktisk er dødt. Det må aksepteres at noen 
lag ikke lengre er levedyktige. 
 
f. Skolegudstjenestebrev 
 
Humanistisk Ungdom ønsker å sende brev til alle skoler i landet. Ida påpeker at 
på Sørlandet er påskegudstjenestene verre enn julegudstjeneste. Brevet bør 
derfor formuleres åpent og være et generelt brev.  
 
Det er viktig å påpeke at det finnes mange flinke skoler og spørre om hvorvidt 
deres skole er ”flinke”, altså har gode alternative opplegg.  
 
Undervisningen skal ikke ha karakter av forkynnelse, det skal ikke være den 
siste dagen før jul eller påske, og man må ha gode alternativer. Det er viktig at 
brevet inneholder gode formuleringer fra formålsparagrafen og den nye 
reformen. Vi bør også sitere hva en gudstjeneste er i følge kirken selv. Brevet 
skal sendes til alle barne- og ungdomsskoler. Det bør vurderes om det ikke også 
bør sendes til alle videregående skoler. 
 
Brevet må sendes ut i begynnelsen/midten av juni. Lars-Petter kladder utkast til 
brev til sentralstyremøtet i mai. Verksted med klipp og lim adresser, samt 
endringer i brevet. Vi kan se på ulike løsninger på landsmøtet slik at 
organisasjonen involveres.  
 
g. Samarbeid med HEF 
 
I samarbeidsmøtet med HEF i februar ble disse sakene tatt opp: 
 
HEF får sentralstyrets sakspapirer på forhånd og deretter referat. Mari-Kristine 
skriver referater fra samarbeidsmøtene. Irene Nilsen (regnskapsfører) er flink og 
hjelper HU svært mye. Informerte om honorering. HU etterspurte HEFs 
deltakelse på sommerleir. Hege Winje er referent på landsmøte og Kristin 
kommer og holder hilsen.  
 
h. HEF-nytt.  
HEF-nytt blir nå utsendt elektronisk som et sparetiltak. Sentralstyret stiller seg 
tvilende til at det fungerer like godt som tidligere og beslutter å la være å 



prioritere dette. Det er like hensiktsmessig å snakke med 
organisasjonssekretærer og HEF-tillitsvalgte ansikt til ansikt. 
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i. Økonomisk status.  
Ligger bra an i forhold til Kick-Off. 
 
 
Sak 21/09 Økonomisk utbetaling til nye lag – etableringsstøtte 
 
Oda orienterte. Helene lurer på om det blir mye mer arbeid med modell 1 enn 
modell 2. Dan-Raoul og Maarten mener modell 2 vil gi bedre stabilitet for 
lokallagene. Det stemmes. 
 
Sentralstyret vedtar: 

 
”Sentralstyret velger modell 2 som utbetalingssystem for etableringsstøtte 
til nye lag.”  

 
 

Sak 22/09 Retningslinjer for Humanistisk Ungdoms              
nasjonale arrangement 
 
Sentralstyret vedtar: 

 
”Sentralstyret godkjenner de endringer som har blitt gjort i dokumentet 
’Retningslinjer for påmelding, egenandel og avbestilling til HUs nasjonale 
arrangementer’, og endrer også navnet til: ’Retningslinjer for Humanistisk 
Ungdoms nasjonale arrangementer’ – slik at alkoholreglementet blir en del 
av dokumentet.” 

 
 

 
23/09 Landsmøtesaker 
 
Sakene på landsmøtet ble fordelt på ulike sentralstyremedlemmer.  
 
 
Godkjenning av innkalling- Lars-Petter 

 valg av møteledere og referenter –Lars-Petter 
 godkjenning av saksliste og tidsplan - ordstyrere 
 godkjenning av Forretningsorden for Landsmøtet - Maarten 
 valg av protokollunderskrivere - Marianne 
 valg av tellekorps - Espen 
 valg av redaksjonskomité - Helene 

Sak 02/09 Årsberetning 2008 – Lars-Petter 
Sak 03/09 Regnskap 2008 - Oda 
Sak 04/09 Fastsetting av medlemskontingent - Ida 
Sak 05/09 Vedtektsendringer – Dan-Raoul 

 kontrollkomité – Dan-Raoul 
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Sak 06/09 Arbeidsprogram 2009-2010 - Siri 
Sak 07/09 Uttalelser – Ida (Etterlyser positive uttalelser)  
Sak 08/09 Valg – Malik og Liv Marita. 

 av sentralstyre 
 av revisor 
 av valgkomité – Solfrid og Lars-Petter 

 
 
- Protokollunderskrivere: Trine Strøm Einerkjær og Sondre Øvre foreslås.  257 
- Tellekorps: Mari-Kristine Morberg, Oda Martine Øverhaug, Daniel Stønjum 258 

Rømuld foreslås og AU finner to til.  
- Referenter: Hege Winje og Anders Garbom Backe foreslås. 260 
- Redaksjonskomité: Lars-Petter Helgestad, Siri Engen, Mari-Kristine Morberg 261 

(referent), Gunnhild Strokkenes, Mathias Westberg Wiik og to til forelåes. 
 
07/09 – Vi stryker blasfemi og hijab-debatten.  
 
Sak 08/09 Honorering til sentrale tillitsvalgte som Landsmøtesak. Maarten tar 
saken.  
 
Sak 09/09 Valg 
 
Foreløpig tidsplan: 
 
Lørdag 
11.30 – Dørene åpner 
12.00 – Start: Velkommen. Hvem er vi? Bli kjent! Navnleker, møtetrening 
13.00 -  Lunsj (ingen kantinehjelp) 
14.00 – Møtestart   
 
Konstituering – 20 min 
Årsberetning – 15 min 
Regnskaps – 10 min 
Medlemskontingent – 5 min 
 
Hilsning fra HEF +  
 
15.30 – Pause 
 
16.00 - Vedtektsendringer -30-45 min 
Arbeidsprogram – 30 min 
Uttalelser – 30 min 
 
18.00 – Middag 
 
19.00 – Aksjonsforberedelser 
 
20.30 – Sosialt opplegg - ved Ida 
Til ca. 22 , film i konferanserommet. Rom, låne spill til Oslo i kantina,  
Kl. 22 – Kari-Anne går til Cochs 



Kl. 23 –  299 
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Kl. 24 –  
Kl. 01- Ida går til Cochs 
 
Resepsjonsvakt – sett opp halvtimesvakter på sentralstyremedlemmer. 
 
 
Søndag –  
9.30 Frokost 
10.00 Ryddekvarter 
10.15 Gå til aksjon 
10.45 Aksjon 
12.30 Møtestart 
Honorering – 30 min 
Valg – 2 timer totalt 
13.30 Lunsj 
13.30 Møte – fortsettelse valg 
14.15 Pause  
15.00 Slutt  
 
Sentralstyret foretok noen omprioriteringer i innstillingen til Humanistisk Ungdoms 
arbeidsprogram for 2009-2010.  
 
Valg av valgkomitemeleder + medlemmer 
Lars-Petter og Solfrid jobber videre med å finne aktuelle kandidater til 
valgkomitéleder og valgkomitémedlemmer. Flere mulige kandidater ble nevnt. 
 
24/09 HEFs Prinsipprogram og Arbeidsprogram 2009-2013    
Sentralstyret tar utgangspunkt i Maarten sin tekst og jobber for å få dette inn i 
prinsipprogrammet og i arbeidsprogrammet. 
 
Prinsipprogram: Her er det vanskelig å finne et sted hvor HU passer inn, men vi 
bør nevnes her også. Noe om at HEF vil jobbe for å spre kunnskap til ungdom 
om humanismen og livssynslavalderen. 
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Under B i arbeidsprogrammet er det ønskelig med et eget punkt tre innunder 
livssynssamfunn hvor det påpekes at HEF skal fortsette å spre kunnskapen om 
humanisme blant ungdom, med særlig vekt på konfirmanter.  
 
HEF Skal aktivt støtte HU og deres arbeid blant unge.  
HEF skal involvere HU i saker og aksjoner som angår unge mennesker.  
HEF skal gjennom stabile rammebetingelser støtte HU økonomisk for å utvikle en 
sterk og levedyktig ungdomsorganisasjon.  
 
Videre savner Lars-Petter at arbeidsprogrammet ikke sier noe om HEFs 
aktivitetstilbud til egne medlemmer. AU ser nærmere på PAP og kommer med 
innspill til HEF. 
 
20/09 e. Sommerleir 
Bjørn Torjus deltok og fortalte om seg selv. Orienterte om sommerleir.  



Begynnelsen av mars – nettsider, møte om leir, ideer og program, diskuterte 
tidsplan, Kaja kan ikke stille, Didrik vil gjerne komme. Elgarøy er klar. Lars-
Petter har vært i kontakt med Eirik Newt. Veldig positiv. Vet ikke hvilke dager, 
det er mulig. Erik Tunstad – som snakker om evolusjonslære og hvordan 
Darwinisme har blitt misforstått.  
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30 påmeldte og 43 sier de kommer på facebook. Sommerpostkort sendes ut 
neste uke. Skal også sende ut informasjon til organisasjonssekretærer. 
 
Møtet ble avsluttet 13.56, med møtekritikk. 
Det er viktig å bli til møtet er avsluttet (dette inkluderer rydding) og møte opp 
når man skal.  
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